
Z Á P I S N I C A 

č. 5/20017 

 

zo zasadnutia obecného zastupiteľstva 

konaného dňa 30. 11. 2017 

 

 

Miesto konania:    zasadačka obecného úradu 

Prítomní:     podľa prezenčnej listiny 

Program:     podľa pozvánky 

Čas konania:                                                  16.00 hod. – 20.30 hod. 

 

K bodu 1 

            Zasadnutie OcZ otvoril starosta obce, ktorý privítal  prítomných poslancov a hostí – p. 

F. Zollera, predsedu Pozemkového spoločenstva (ďalej len PS)Jozefova dolina   Zemplínske 

Hámre a p. V. Zarembu, predsedu revíznej komisie PS Jozefova dolina Zemplínske Hámre. 

Starosta obce oboznámil poslancov OcZ s programom rokovania. Uviedol, že z programu 

rokovania OcZ je oproti prvej pozvánke vypustený bod „Pracovné cesty starostu obce od 

03. 03. 2017 – 31. 11. 2017“, pretože z dôvodu veľkej pracovnej vyťaženosti  nestihol vypísať 

denník jázd. Taktiež bol z programu vypustený bod o schválení programu hospodárskeho 

a sociálneho rozvoja nakoľko je potrebné ho ešte prepracovať. O predloženom programe 

rokovania dal starosta obce hlasovať. Za schválenie programu rokovania OcZ hlasovalo 7 

poslancov, proti 0 , zdržali sa 0. 

 

Následne poslanci OcZ schválili:    

          

Návrhovú komisiu v zložení:   Ing. Jarmila Brečková 

      Mgr. Veronika Žírová 

      František Barna 

 

Overovatelia zápisnice:   Ing. Jozef Širgeľ 

      Mgr. Slávka Škutková 

 

Zapisovateľka:                                               Viera Vozárová 

 

     V úvode rokovania starosta obce udelil slovo zástupcom pozemkového spoločenstva. Pán 

V. Zaremba uviedol, že pred zahájením projektu „Lyžiarske stredisko Biele kamene“ bolo VO 

Valaškovce odovzdané určité množstvo parciel. Keďže projekt lyžiarskeho strediska bol 

zrušený a následne v roku 2015 v obci  prebehli pozemkové úpravy, predmetné parcely obci 

neboli spätne odovzdané. Poznamenal, že sú to parcely, ktoré v 30 - 40-tych rokoch minulého 

storočia nadobudli naši predkovia. Poprosil starostu obce a poslancov OcZ, aby k tejto 

problematike zaujali stanovisko, resp. začali konať vo veci prinavrátenia týchto pozemkov. 

Na záver sa p. Zaremba poďakoval za pozornosť a opýtal sa, aké sú možnosti na to, aby sa 

dozvedeli s akým záverom bola táto problematika prerokovaná, prípadne aké budú prijaté 

opatrenia na riešenie tohto problému. Starosta obce odpovedal, že je možnosť nahliadnuť do 

zápisnice z OcZ, resp. do prijatého uznesenia z OcZ. Zároveň sa poďakoval p. Zarembovi za 

jeho vystúpenie. 

Starosta obce otvoril k tejto problematike rozpravu: 

- Starosta obce uviedol, že pre samotným vznikom vojenského obvodu boli predmetné 

parcely vyvlastnené zákonným spôsobom, aby vojenský obvod mohol vzniknúť na 



tomto území a podľa zmlúv, ktoré mal p. Zaremba k dispozícií išlo o súkromný 

majetok a nie o majetok obce. 

Poslanci OcZ vystúpenie p. V. Zarembu, predsedu revíznej komisie PS Jozefova dolina vzali 

na vedomie v počte 7 poslancov a poverujú starostu obce preveriť možnosti reštitučných 

nárokov obce voči vojenskému obvodu. 

 

K bodu 2 

          Poslanci Ocz prerokovali Správu audítora k riadnej účtovnej závierke (ďalej RUZ) za 

rok 2016 a Správu audítora ku konsolidovanej účtovnej závierke  (ďalej KUZ) za rok 2016 

nezávislého audítora Ing. Anny Mamajovej. Správu audítora k RUZ za rok 2016 a Správu 

audítora ku KUZ za rok 2016 poslanci OcZ vzali na vedomie v počte 7 poslancov. 

 

K bodu 3 

          Poslanci OcZ prerokovali Návrh úpravy rozpočtu výdavkov k 30. 11. 2017 v zmysle 

zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene 

a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov. 

      Starosta obce otvoril k tomuto bodu rozpravu a uviedol, že úprava rozpočtu sa týka hlavne 

podpoložiek, ktoré pre rok 2017 neboli rozpočtované, ďalej sa to týka výdavkových 

podpoložiek, na ktorých je účtovaná podnikateľská činnosť obce a tiež výdavkových 

podpoložiek, na ktorý je prekročené čerpanie výdavkov. Poslanci OcZ k prerokovanej úprave 

rozpočtu výdavkov 

k 30. 11. 2017 nevzniesli žiadne pripomienky. Starosta obce dal o Návrhu úpravy rozpočtu 

výdavkov k 30. 11. 2017 hlasovať. Za schválenie Návrhu úpravy rozpočtu výdavkov k 30. 11. 

2017 hlasovalo 7 poslancov, proti 0, zdržali sa 0. 

 

K bodu 4 

           Správu Komisie hlavného kontrolóra obce č. 7/2017 o hospodárení s finančnými 

prostriedkami obce k 30. 06. 2017  a Správu Komisie hlavného kontrolóra obce č. 8/2017 

o hospodárení s finančnými prostriedkami obce k 30. 09. 2017 predniesol Ing. J. Širgeľ. 

Starosta obce otvoril k tomuto bodu rozpravu. Poslanci Ocz nevzniesli k týmto správam 

žiadne pripomienky.  

Starosta obce dal o schválení týchto správ hlasovať. Hlasovanie prebehlo s týmto výsledkom: 

- za schválenie Správy Komisie hlavného kontrolóra obce č. 7/2017 o hospodárení 

s finančnými prostriedkami obce k 30. 06. 2017 hlasovalo 7 poslancov, proti 0, zdržali 

sa 0, 

- za schválenie Správy Komisie hlavného kontrolóra obce č. 8/2017 o hospodárení 

s finančnými prostriedkami obce k 30. 09. 2017 hlasovalo 7 poslancov, proti 0, zdržali 

sa 0. 

 

K bodu 5 

          Obecné zastupiteľstvo v Zemplínskych Hámroch prerokovalo navrhované Zmeny a 

doplnky č. 1 Územného plánu obce Zemplínske Hámre, Dodatok č. 1 k VZN č. 37/2008 zo 

dňa 29. 07. 2008 o vyhlásení záväznej časti Zmien a doplnkov č. 1 ÚPD obce Zemplínske 

Hámre a žiadosť o zmenu.  

     Starosta obce otvoril k tomuto bodu rozpravu. Poslanci OcZ k prerokovanému bodu 

nevzniesli žiadne pripomienky. 

     Starosta obce dal o schválení navrhovaných Zmien a doplnkov č. 1 Územného plánu obce 

Zemplínske Hámre, Dodatku č. 1 k VZN č. 37/2008 o vyhlásení záväznej časti ZaD č. 1 ÚPD 

obce Zemplínske Hámre a o Žiadosti o zmenu územného plánu obce Zemplínske Hámre vo 

veci zmeny funkčného využitia parciel č. C KN 1244, 1245 a 1247, k. ú. Zemplínske Hámre 



z kategórie plochy rekreácie a cestovného ruchu na občiansku vybavenosť a sociálnu 

infraštruktúru. 

  

 Hlasovanie prebehlo s týmto výsledkom: 

 

     Za schválenie Zmien a doplnkov č. 1 Územného plánu obce Zemplínske Hámre hlasovalo 

7 poslancov, proti 0, zdržali sa 0. 

 

     Za schválenie  Dodatku č. 1 k Všeobecne záväznému nariadeniu obce Zemplínske Hámre 

č. 37/2008 zo dňa 29.07.2008 o vyhlásení záväznej časti Zmien a doplnkov č. 1 Územného 

plánu obce Zemplínske Hámre, ktorým sa vymedzujú záväzné časti Zmien a doplnkov č. 1 

Územného plánu obce Zemplínske Hámre hlasovalo 7 poslancov, proti 0, zdržali sa 0. 

 

     Za schválenie Žiadosti o zmenu územného plánu obce Zemplínske Hámre vo veci zmeny 

funkčného využitia parciel č. C KN 1244, 1245 a 1247, k.ú. Zemplínske Hámre z kategórie 

plochy rekreácie a cestovného ruchu na občiansku vybavenosť a sociálnu infraštruktúru 

hlasovalo 7 poslancov, proti 0, zdržali sa 0. 

 

K bodu 6 

         Obecné zastupiteľstvo v Zemplínskych Hámroch prerokovalo Žiadosť TJ Vihorlat 

Zemplínske Hámre o poskytnutie dotácie z rozpočtu obce Zemplínske Hámre vo výške 

6.800,00 Eur. Starosta obce uviedol, že zvýšené výdavky súvisia s vyššou súťažou, ktorú TJ 

Vihorlat práve hrá a sú preto adekvátne a otvoril k tomuto bodu rozpravu: 

- poslanec Ing. Zaremba uviedol, že žiadosť TJ je dostatočná odôvodnená a súhlasí so 

schválením žiadosti. 

Starosta obce dal o schválení Žiadosti TJ Vihorlat Zemplínske Hámre o poskytnutie dotácie 

z rozpočtu obce Zemplínske Hámre vo výške 6.800,00 Eur hlasovať. Hlasovanie prebehlo 

s týmto výsledkom: 

- za schválenie Žiadosti TJ Vihorlat Zemplínske Hámre o poskytnutie dotácie 

z rozpočtu obce Zemplínske Hámre vo výške 6.800,00 Eur hlasovalo 7 poslancov, 

proti 0, zdržali sa 0. 

 

     Obecné zastupiteľstvo v Zemplínskych Hámroch prerokovalo Žiadosť ŠKST Zemplínske 

Hámre o poskytnutie dotácie z rozpočtu obce Zemplínske Hámre vo výške 1.000,00 Eur. 

Starosta obce dal o schválení Žiadosti ŠKST Zemplínske Hámre o poskytnutie dotácie 

z rozpočtu obce Zemplínske Hámre vo výške 1.000,00 Eur hlasovať. Hlasovanie prebehlo 

s týmto výsledkom: 

- za schválenie Žiadosti ŠKST Zemplínske Hámre o poskytnutie dotácie z rozpočtu 

obce Zemplínske Hámre vo výške 1.000,00 Eur hlasovalo 7 poslancov, proti 0, zdržali 

sa 0. 

 

     Obecné zastupiteľstvo v Zemplínskych Hámroch prerokovalo Žiadosť Rímskokatolíckej 

farnosti Najsvätejšieho Srdca Ježišovho Belá nad Cirochou, filiálka Zemplínske Hámre 

o poskytnutie dotácie z rozpočtu obce Zemplínske Hámre. Starosta obce k prerokovanej 

žiadosti otvoril rozpravu: 

- poslankyňa Mg. Škutková odôvodnila výšku požadovanej dotácie (9.000,- €) 

a uviedla, že za posledné tri roky farnosť nežiadala obec o poskytnutie žiadnej dotácie, 

a preto je podľa jej názoru výška dotácie opodstatnená tak, ako je opodstatnená aj 

žiadosť TJ Vihorlat Zemplínske Hámre. Uviedla, že ak turisti zavítajú do obce, prvé 

čo si v obci pozrú je kostol, nikdy nie futbalový zápas a požadované finančné 



prostriedky budú použité na nákup nových lavíc do kostola, ktoré budú vyhotovené 

z masívu a budú slúžiť občanom obce. 

- poslanec Ing. Širgeľ uviedol, že s výškou dotácie, ktorá je uvedená v žiadosti 

nesúhlasí ako poslanec ale aj z osobných dôvodov a športová činnosť je súčasťou 

nielen našej obce, ale takmer všetkých obcí. Poznamenal, že ak farnosť mala za rok 

2017 priveľké výdavky bolo by vhodné, aby si finančné prostriedky sporila rok, dva 

alebo podľa potreby a až potom uvažovala ako s finančnými prostriedkami naloží. 

- Starosta obce uviedol, že si vie predstaviť, že by táto dotácia bola schválená vo výške 

5.000,00 Eur, určite nie viac a odôvodnil to tým, že obec je členom miestnej akčnej 

skupiny MAS pod Vihorlatom, ktorá pre rok 2018-2019 získala finančné prostriedky 

v objeme viac ako 2,2 mil. Eur na rozvoj regiónu, preto si vie predstaviť aby žiadateľ 

dostal túto dotáciu 

- Poslanec Ing. Zaremba reagoval na vyjadrenie starostu obce ohľadne MAS a spýtal sa, 

kto rozhoduje o prerozdelení finančných prostriedkov a akým spôsobom. Starosta 

obce uviedol, že na prerozdeľovanie finančných prostriedkov je určená presná 

metodika s názvom CLLD – komunitne riadený miestny rozvoj, ktorá musí byť pri 

prerozdeľovaní fin. prostriedkov dodržaná a postupuje sa princípom „zdola nahor“ čo 

znamená, že budú v regióne vypísané výzvy, ktorými sa budú riešiť problémy 

v jednotlivých obciach, a nie naopak. Činnosť bude viesť kancelária MAS Pod 

Vihorlatom, ktorá bude mať zatiaľ sídlo v našej obci, nakoľko starosta obce je aj 

predsedom združenia MAS Pod Vihorlatom. 

Po rozprave dal starosta obce o Žiadosti Rímskokatolíckej farnosti Najsvätejšieho Srdca 

Ježišovho Belá nad Cirochou, filiálka Zemplínske Hámre o poskytnutie dotácie z rozpočtu 

obce Zemplínske Hámre vo výške 5.000,- Eur pre rok 2018 hlasovať. Hlasovanie prebehlo 

s týmto výsledkom. Za schválenie  Žiadosti Rímskokatolíckej farnosti Najsvätejšieho Srdca 

Ježišovho Belá nad Cirochou, filiálka Zemplínske Hámre o poskytnutie dotácie z rozpočtu 

obce Zemplínske Hámre vo výške 5.000,- Eur pre rok 2018 hlasovalo 6 poslancov – F. Barna, 

Mgr. S. Škutková, Mgr. E. Zarembová, Ing. J. Brečková, Mgr. V. Žírová, Ing. J. Zaremba, 

proti – 1 poslanec Ing. J. Širgeľ, zdržali sa 0. 

 

K bodu 7 

        Poslanci OcZ prerokovali Zámer odpredaja obecného vodovodu Východoslovenskej 

vodárenskej spoločnosti, a.s.  Starosta obce otvoril k tomuto bodu rozpravu a uviedol, že sa 

jedná o 5 321 m vodovodného potrubia s rôznymi priemermi, ktoré je v dezolátnom stave 

najmä v centrálnej časti obce. Ak chceme, aby celkovú rekonštrukciu vodovodu previedla 

VVS, a. s., vodovod musí byť v ich vlastníctve a až potom VVS, a.s. túto rekonštrukciu môže 

zahrnúť do plánu opráv a následne zrekonštruovať. 

- Poslanec Ing. Zaremba poznamenal, že by bolo dobre, ak by obec mala záväzné 

stanovisko k celkovej rekonštrukcii vodovodu v obci. Starosta obce uviedol, že sa 

posnaží takéto stanovisko zabezpečiť 

Starosta obce dal o Zámere odpredaja obecného vodovodu Východoslovenskej vodárenskej 

spoločnosti, a.s. hlasovať. Hlasovanie prebehlo s týmto výsledkom: 

- Za schválenie Zámeru odpredaja obecného vodovodu Východoslovenskej vodárenskej 

spoločnosti, a.s. hlasovalo 7 poslancov, proti 0, zdržali sa 0 s tým, že podmienkou 

odpredaja je záväzné vyjadrenie VVS, a. s. k plánovanej rekonštrukcii obecného 

vodovodu. 

 

K bodu 8 

        Poslanci OcZ prerokovali Zriaďovaciu listinu Dobrovoľného hasičského zboru obce 

a menovacích dekrétov. 



Starosta obce otvoril k tomuto bodu rozpravu. Poslanci OcZ k zriaďovacej listine 

a menovacích dekrétov  nemali žiadne námietky. Následne dal starosta obce o schválení 

zriaďovacej listiny a menovacích dekrétov hlasovať . Hlasovanie prebehlo s týmto 

výsledkom: 

- za schválenie Zriaďovacej listiny Dobrovoľného hasičského zboru obce Zemplínske Hámre   

 a menovacích dekrétov hlasovalo 7 poslancov, proti 0, z držali sa 0. 

 

K bodu 9 

       Poslanci OcZ prerokovali vyhodnotenie výzvy na obsadenie nájomného bytu č. 8 

v obecnom bytovom dome, Kostolné námestie 400/8. Starosta obce otvoril k tomuto bodu 

rozpravu a uviedol, že v budúcnosti by bolo vhodnejšie, aby jednotlivé žiadosti o pridelenie 

nájomných bytov boli vyhodnocované čo najskôr, aby sa nemuselo čakať na zasadnutie 

sociálnej komisie a OcZ, ktoré odsúhlasí pridelenie nájomných bytov jednotlivým 

záujemcom. 

- Poslankyňa Mgr. Žírová, predsedníčka sociálnej komisie uviedla, že ak bude potrebné 

v čo najkratšom čase zvolať zasadnutie sociálnej komisie, stačí ju telefonicky 

kontaktovať, aby mohla zvolať sociálnu komisiu a so záverom zasadnutia oboznámiť 

starostu obce, resp. aj jednotlivých poslancov OcZ. 

Poslanci OcZv Zemplínskych Hámroch schválili pridelenie nájomného bytu č. 8 v obecnom 

bytovom dome žiadateľovi Jaroslav Glogovský, Palárikova 1628, 069 01 Snina, v počte 7 

poslancov. 

 

 

K bodu 10 

      Poslanci OcZ prerokovali Zápis do Kroniky obce za rok 2016 bez pripomienok 

a schvaľujú zápis do Kroniky obce za rok 2016 v počte 7 poslancov. 

 

 

K bodu 11 

      Starosta obce informoval poslancov OcZ o investičných akciách na obci a uviedol: 

- v dňoch 30. 11. a 1. 12. 2017 sa zatrubňuje chodník na „Johaneske“ a firma Rekos 

uviedla, že začne práce aj s uložením dlažby,  

- naďalej platí, že sa osadí jedna vpusť na jeden dvor a iba v odôvodnených prípadoch 

sa budú osadzovať dve vpuste, budú osadené aj cestné vpuste napr. pri rodinnom 

dome č. 259 p. Kubáňová a osadí sa zábradlie nad vpustom pri rodinnom dome p. 

Obšitníka, 

- starosta obce uviedol, že obec, ako člen združenia MAS Pod Vihorlatom, bude môcť 

v rokoch 2018 až 2022 čerpať z balíka peňazí v objeme 2.118.000,- €, ktorý bol 

schválený rozhodnutím Ministerstva pôdohospodárstva Slovenskej republiky 

v novembri 2017. Tieto peniaze budú určené na rozvoj územia miestnej akčnej 

skupiny Pod Vihorlatom a na podporu podnikateľských aktivít a aktivít neziskových 

organizácií v regióne. Starosta obce ako súčasný predseda MAS Pod Vihorlatom 

uviedol, že je to veľký krok k rozvoju nášho regiónu, nakoľko tieto finančné 

prostriedky sú viazané na ich použitie pre zlepšenie životnej úrovne obyvateľov 

v regióne a je ich pomerne dosť 

- z dôvodu rozšírenia miestnej komunikácie sa  pri výstavbe chodníka bude viac 

zachádzať na pozemok p. Horodníka, 

- obec sa zapojila do výzvy Enironmentálneho fondu – protipovodňové úpravy, ktorou 

by sa mohli v obci upraviť rizikové úseky pri návalovej vode, 



- poslankyňa Mgr. Žírová vzniesla dotaz, či protipovodňovými úpravami by sa mohla 

upraviť aj cesta pri ihrisku, starosta obce odpovedal, že táto cesta sa bude riešiť až po 

vypísaní výzvy na miestne komunikácie a keď bude obec vo výzve úspešná, upraví sa 

cesta od mosta na ul. Záhradnej až po závoru v Barnovej rike a prioritou bude aj 

rozšírenie komunikácie na ul. Záhradnej od p. Kicoša až po most, 

- na výstavbu požiarnej zbrojnice bude vypísaní výzva – II. kolo, do ktorej sa naša obec 

zapojí, 

- pripravuje sa projekt na rekonštrukciu domu športovcov, financovaný skrz miestnu 

akčnú skupinu, 

- v lokalite pri technicko - informačnom centre sa nachádzajú remeselné stánky, ktoré 

obec v budúcnosti plánuje využiť na predaj suvenírov a počas Silvestrovského výstupu 

na Sninský kameň, bude druhý stánok využitý TJ Vihorlat – turistickým oddielom na 

predaj občerstvenia, 

- dňa 31. 08. 2017 bola uzávierka na projekt INTERREG – Cezhraničná spolupráca 

Poľsko-Slovenská republika „Karpatské koľajky“, do ktorého sa zapojila aj naša obec. 

A uchádza sa o grant na rekonštrukciu historickej koľajky a vybudovanie stanice 

cestného vláčika 

Poslanci Ocz prehľad o uskutočnených a pripravovaných investičných akciách na obci vzali 

na vedomie. 

 

K bodu 12 

- poslanec Ing. Zaremba informoval prítomných poslancov OcZ, že na deň 3. 2. 2018 

alebo 10. 2. 2018 je zabezpečená sála a hudobná skupina, aby sa mohol konať  

1. ročník Hámorského plesu a zároveň požiadal starostu obce, aby aj obec pomohla 

s organizáciou plesu. 

- Poslanci OcZ sa dohodli na dátume konania plesu, a to 3. 2. 2018. 

- poslankyňa Mgr. Žírová upozornila a nefungujúce verejné osvetlenie. Starosta obce 

uviedol, že je to už dlhšie trvajúci problém a na jeho odstránení sa pracuje, 

- poslankyňa Mgr. Žírová upozornila na neupravenú krajnicu po výkopových prácach 

pri výstavbe chodníka v obci a uviedla, že pri nadchádzajúcej zime by bolo vhodné 

označiť okraje cesty. 

 

 

Poslanci OcZ schválili uznesenia  obecného zastupiteľstva č. 45/207 až 61/2017. 

 

 

Na záver starosta obce  poďakoval prítomným poslancom za účasť na zasadnutí OcZ. 

 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

 

 

..........................................                                                              .......................................... 

      Ing. Jozef Širgeľ    Mgr. Slávka Škutková 

 

 


